

Title (en)
Corrosion inhibitor.

Title (de)
Korrosionsschutzmittel.

Title (fr)
Inhibiteur de la corrosion.

Publication
EP 0262086 A2 19880330 (DE)

Application
EP 87810485 A 19870827

Priority
CH 351486 A 19860902

Abstract (en)
[origin: US4877552A] Corrosion inhibitors comprising (a) an imidazoline of the formula I <IMAGE> (I) in which R1 is hydrogen, C1-C6-hydroxyalkyl, C1-C6-aminoalkyl or C2-C19-carboxyalkyl or an ammonium or amine salt thereof and R2 is hydrogen, C1-C17-alkyl or C2-C17-alkenyl, (b) a heterocyclic polyacid of the formula II <IMAGE> (II) in which R3 is C2-C6-carboxyalkyl or an alkali metal, alkaline earth metal, ammonium or amine salt thereof, (c) at least one alkanolamine of the formula III <IMAGE> (III) in which R4 is C1-C6-hydroxyalkyl and R5 and R6, which can be identical or different, are hydrogen, C1-C6-alkyl or C1-C6-hydroxyalkyl, and (d) water are outstandingly suitable for the corrosion-inhibiting treatment of shaped iron and steel parts.

Abstract (de)
Korrosionsschutzmittel enthaltend a) ein Imidazolin der Formel I, <IMAGE> worin R¹ Wasserstoff, C1-C6-Hydroxyalkyl, C1-C6-Aminoalkyl, C2-C19-Carboxyalkyl oder dessen Ammonium- oder Aminsalze und R² Wasserstoff, C1-C17-Alkyl oder C2-C17-Alkenyl bedeuten, b) eine heterocyclische Polysäure der Formel II, <IMAGE> worin R³ C2-C6-Carboxyalkyl oder dessen Alkali-, Erdalkali-, Ammonium- oder Aminsalze bedeutet, c) mindestens ein Alkanolamin der Formel III, <IMAGE> worin R<4> C1-C6-Hydroxyalkyl bedeutet und R<5> und R<6> gleich oder verschieden sind und Wasserstoff, C1-C6-Alkyl oder C1-C6-Hydroxyalkyl bedeuten, und d) Wasser eignen sich hervorragend zur korrosionsinhibierenden Behandlung von Eisen- und Stahlformstücken.

IPC 1-7
C23F 11/14

IPC 8 full level
C23F 11/00 (2006.01); **C23F 11/14** (2006.01)

CPC (source: EP US)
C23F 11/14 (2013.01 - EP US); **C23F 11/142** (2013.01 - EP US); **C23F 11/149** (2013.01 - EP US)

Cited by
US5776934A; AU665212B2; US5534624A; WO9309670A1; WO2014005861A1; WO9310105A1

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0262086 A2 19880330; **EP 0262086 A3 19890315**; **EP 0262086 B1 19920102**; BR 8704496 A 19880419; CA 1300868 C 19920519; DE 3775685 D1 19920213; ES 2038208 T3 19930716; JP S6386881 A 19880418; US 4877552 A 19891031

DOCDB simple family (application)
EP 87810485 A 19870827; BR 8704496 A 19870901; CA 545728 A 19870831; DE 3775685 T 19870827; ES 87810485 T 19870827; JP 22008187 A 19870902; US 9115687 A 19870828